
PROTOKÓŁ NR 54/2014 
Z OBRAD LIV SESJI RADY GMINY SOCHACZEW 

ODBYTYCH W DNIU 25 CZERWCA 2014 ROKU 
 
 

W obradach udział wzięli : 
 
- radni zgodnie z załączona listą obecności 
- sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności  
- Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński 
- Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska  
- Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Kowalczyk 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przyjęcie porządku obrad  
3. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2013 rok 

- opinia RIO w sprawie sprawozdania przedłożonego przez Wójta Gminy  
- wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy  
- dyskusja  
- podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 rok 

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sochaczew 
5. Podjecie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej  Wieloletniej Prognozy  

Finansowej  Gminy Sochaczew na lata 2014-2022  
6. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przyznawania wyróżnień , nagród  i 

stypendiów sportowych Gminy Sochaczew 
8. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody  
9. Przyjęcie protokołu z LIII Sesji Rady Gminy Sochaczew  
10. Sprawy różne 
11. Zakończenie obrad LIV Sesji Rady Gminy Sochaczew 

 
 
AD. 1 
 
 Obrady LIV Sesji Rady Gminy Sochaczew rozpoczęto o godz. 1110 
W obradach wzięło udział 14 radnych , co stanowi quorum przy którym rada może obradować 
i podejmować uchwały. 
 
AD. 2 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński przedstawił porządek obrad LIV Sesji 
Rady Gminy  Sochaczew. 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie  . 
 
AD. 3  
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie opinii RIO w 
sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy w 2013 roku przedłożonego przez Wójta 
Gminy Sochaczew ( opinia w załączeniu do protokołu ) 
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Członek Komisji Rewizyjnej Pan Mirosław Nowak przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej 
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sochaczew absolutorium za 2013 rok 
( wniosek Komisji Rewizyjnej w załączeniu do protokołu )  
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił  Panią Sekretarz Gminy o przedstawienie opinii 
RIO  dotyczącej wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Sochaczew  ( opinia RIO w załączeniu do protokołu ) 
 
Pan Przewodniczący poprosił radnych o zabieranie głosu w sprawie przedstawionego 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2013 rok 
 
O udzielenie głosu poprosił Pan Sokołowski Sławomir i stwierdził , że Pani Skarbnik dobrze 
trzyma kasę i budżet został dobrze wykonany , tak jak rada karze . Przeglądając wykonanie 
budżetu gminy , wielu osobom pewne rzeczy się nie podobały , jednak rada to zatwierdziła  
Pan Sokołowski stwierdził , że rada powinna bardziej przyjrzeć się budżetowi gminy 
uchwalając go , bo w porównaniu z innymi gminami za mało przeznaczane jest na inwestycje. 
Przez 4 lata nie podobają się radnym pewne rzeczy , ale wciąż jest tak samo , powielane są 
błędy o których mówi się na komisjach .   
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził ,że to co powiedział Pan Sławek jest prawdą , 
ale chciałby podziękować ludziom , którzy nad realizacją budżetu czuwają . 
Pan Przewodniczący Rady Gminy powiedział , że nie wyobraża sobie , aby w gminie 
Sochaczew było tak jak w innych gminach, gdzie toczy się walka między radą , a Wójtem 
.Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński podziękował Panu Wójtowi , za to , 
że chce współpracować z radą , bo jak czyta się w prasie , to Wójtowie nie chcą 
współpracować z radą . 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że to wszystko, co jest robione w budżecie jest z 
radą konsultowane , może rada czasami zbyt lekką ręką te propozycje zmian akceptuje . 
 
Pan Maciejski stwierdził , że zgadza się z tym co powiedział Pan Sławomir Sokołowski , ale 
są pewne stałe koszty w budżecie , których nie da się uniknąć . 
Pan Maciejski stwierdził , że  w Urzędzie Gminy Sochaczew zbyt mały procent pracowników 
jest z terenu gminy Sochaczew.  
 
Pan Krakowiak Gabriel stwierdził , że pan Wójt zapracował  sobie na to absolutorium . 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie sprawozdania finansowego za 2013 rok 
 
Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska zapoznała  radnych z bilansami  do sprawozdania i z  
rachunkiem zysków i strat , a następnie przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego .  
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o wzięcie udziału w głosowaniu  
 
Ustawowy skład Rady Gminy Sochaczew wynosi 15 radnych 
- na sesji obecnych było 14 radnych  
- w głosowaniu jawnym wzięło udział 13 radnych ( 1 nieobecny podczas głosowania  )  
- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych   
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WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę NR LIV/271/2014 w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 rok 
 
 
AD. 4 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński przedstawił projekt uchwały w 
sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy  
 
Następnie Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych  o przystąpienie do głosowania  
 
- na sesji obecnych było 14 radnych   
- w głosowaniu jawnym wzięło udział 13 radnych ( 1 radny  nieobecny  w czasie głosowania ) 
- za udzieleniem absolutorium głosowało 13 radnych      
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr LIV/272/2014 w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy Sochaczew absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy 
za 2013 rok  
 
AD. 5 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy  
 Po zapoznaniu się z projektami uchwał Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o 
zabieranie głosu  
O udzielenie głosu poprosił Pan Sławomir Sokołowski i stwierdził , że zmiany w budżecie 
powinny z czegoś wynikać np. został rozstrzygnięty przetarg i poszedł drożej niż planowano , 
nie powinno być natomiast  robionych zmian , bo zbliżają się wybory . Proponowane zmiany 
w uchwale dotyczącej inwestycji powinny być bardziej uszczegółowione np. w kwestii 
planowanych do wykonania dróg . 
 
Pan Brodowski stwierdził , że przesunięcia w budżecie będą zawsze się zdarzały , bo nie da 
się wszystkiego dokładnie zaplanować . 
 
Pani Matuszewska stwierdziła , że pewne przesunięcia muszą być , ale pewne rzeczy muszą 
być bardzie j szczegółowo zaplanowane. 
 
Pan Przewodniczący stwierdził , że nie da się tak zaplanować budżetu , aby nie robić 
przesunięć , ale ciekawy jest co w tych przesunięciach jest kiełbasą wyborczą , bo On żadnej 
kiełbasy wyborczej nie widzi. 
 
Pan Maciejski wyjaśnił , że według pana Sokołowskiego pewna inwestycja jest 
przeszacowana , a inna niedoszacowana . Przystępując do realizacji inwestycji dokonywane 
są więc przesunięcia . 
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Pan Sokołowski powiedział , że wyjaśni Panu Maciejskiemu , gdzie jest ta kiełbasa wyborcza  
 
Pan Krakowiak stwierdził , że On zrozumiał Pana Sławka , który chiał powiedzieć , że 
najpierw należy zakończyć pewne inwestycje , a nie zaczynać nowych inwestycji . 
 
Pan Sokołowski wyjaśnił , że On uważa , że nie należy pogłębiać deficytu budżetowego i 
rozpoczynać nowych inwestycji nie planowanych .  
 
Po zakończeniu dyskusji na temat uchwały Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił 
radnych o przystąpienie do głosowania  
 
- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych na 14 obecnych w czasie sesji  
- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych  
- przeciw podjęciu uchwały głosował 1 radny ( Pan Sławomir Sokołowski )  
 
WNIOSEK  
Rada Gminy Sochaczew  większością głosów  podjęła uchwałę  Nr LIV / 274/2014 w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy  
 
AD. 6 
 
Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale dotyczącej WPF na lata 2014-
2022 przedstawiła Pani Skarbnik Gminy  i wyjaśniła , że ulegają zmianie wydatki i trzeba 
uaktualnić kwoty  i zmieniają się dochody , gdyż przyszły pieniądze na realizacje projektów 
w oświacie . 
 
- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych  
- przeciw podjęciu uchwały głosował 1 radny ( Pan Sławomir Sokołowski )  
 
WNIOSEK  
Rada Gminy Sochaczew większością głosów podjęła uchwałę Nr LIV/273/2014 w 
sprawie zmiany uchwały dotyczącej WPF na lata 2014-2022 . 
 
AD. 7 
 
Projekt uchwały w sprawie  zasad i trybu przyznawania wyróżnień , nagród i stypendiów 
sportowych przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Kowalczyk 
Pani sekretarz wyjaśniła , że zmieniła się podstawa prawna i dlatego należy podjąć nowa 
uchwałę 
 
- w głosowaniu nad przedstawionym projektem uchwały wzięło udział 14 radnych  
- za podjęciem uchwal y głosowało 14 radnych  
 
WNIOSEK  
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr LIV/275/2014 w sprawie zasad 
i trybu przyznawania wyróżnień , nagród i stypendiów sportowych Gminy Sochaczew . 
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AD. 8 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński poprosił Panią Anetę Ćwiklińską o 
przedstawienie projektu uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody  
 
Pan Przewodniczący rady Gminy zaproponował , aby w miejsce chorej wierzby , która jest 
symbolem Mazowsza posadzić nowa młoda wierzbę . 
 
- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych   
 
WNIOSEK  
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr LIV/276/2014 w sprawie 
pozbawienia statusu pomnika przyrody . 
 
AD. 9 
 
Pan Sławomir Sokołowski poprosił o uściślenie jego wypowiedzi zapisanej w protokóle z LIII 
Sesji Rady Gminy Sochaczew , z której wynika , że powiedział , że należy zachęcać 
mieszkańców do przyłączania się do kanalizacji . 
Pan Sokołowski stwierdził , że chciał powiedzieć , że należy uświadomić mieszkańcom , że 
na razie nie ma innej alternatywy , aby przyłączyć się do kanalizacji  , jedynie można 
przyłączyć się kanalizacji miejskiej . Pan Sokołowski stwierdził , że nie chce  nikogo zmuszać 
do podłączania się do kanalizacji miejskiej . 
 
Protokół z LIII Sesji Rady Gminy Sochaczew przyjęto jednogłośnie . 
 
AD. 10 
 
W sprawach różnych głos zabrali : 
 
Pan Brodowski stwierdził , że Pan Sokołowski był jedynym , który był przeciwko zmianom w 
budżecie , a to oznacza , że Pan Sokołowski tej drogi nie chce . 
Pan Brodowski podziękował za pięknie wykonane pobocza na drodze w Andrzejowie , 
Rozlazłowie  
 
Pani Offerrczak podziękowała za wykonane prace przy poboczach i stwierdziła , że jest teraz 
bezpiecznie . 
 
Pan Sokołowski powiedział , że wyprasza sobie uwagi w stosunku do niego , że nie chce 
drogi . Pan Sokołowski uważa , że najpierw powinno być dokończone , to co było rozpoczęte, 
to że brakuje 300 tys. zł. na drogę w Kątach, to nie jego wina . W ubiegłym roku na drogę 
było przeznaczone 200 tys. zł. , a nic nie było zrobione . 
Pan Sokołowski stwierdził , że jest za zrobieniem tej drogi , bo jest to wizytówka gminy . 
Pan Sokołowski podziękował Dyrektorowi GZGK za remont drogi Płockiej , bo ładnie 
zrobiona jest droga i pobocza i zaproponował , aby teraz zwrócić się do miasta , aby 
naprawiono drogę na ich terenie . 
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Pan Sokołowski stwierdził , że nie zawsze jest przeciw , ale ma prawo powiedzieć to , co mu 
się nie podoba , był za udzieleniem absolutorium , bo uważa , że Pan Wójt na absolutorium 
sobie zasłużył . 
 
Pan Brodowski powiedział , że Pan Sokołowski pyta się , co stało się z pieniędzmi , a 
przecież poszły na drogę w Kątach , a nie na Rozlazłów . 
 
Pani Offerczak poruszyła problem braku widoczności przy wyjeździe z drogi w Kątach na 
obwodnicę z powodu ekranów zasłaniających widoczność . 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy  poinformował , że w sprawie ekranów interweniowano 
wiele razy , natomiast dziś mija pół roku jak zgłaszał problem rozebrania toalet w Żelazowej 
Woli .Jest bałagan  na parkingu , na łące rosną chaszcze . Pan Przewodniczący zaproponował 
, aby to uporządkować jeszcze w tej kadencji . 
 
Pan Maciejski zapytał , gdzie poszedł piach z poszerzenia drogi na Nowych Mostkach  
 
Pan Przewodniczący wyjaśnił , że piach poszedł na wykonanie włazdów na Nowych 
Mostkach i na Wójtówkę . 
 
Pan Wójt wyjaśnił , ze odpowiedź GDDK w sprawie wyjazdu z drogi w Kątach na obwodnice 
jest taka , że jest tam ustawiony znak STOP , na obwodnicy ograniczenie prędkości do 
 70 km/godz. i wyjazd jest bezpieczny .  
 
 
Ad. 11 
 
Obrady LIV Sesji Rady Gminy zakończono  
 
 
     Protokółowała      /-/ Czesław Ćwikliński 
 
Wiesława Dałkiewicz     Przewodniczący Rady Gminy Sochaczew 
 
    
 
      
 
                                                         
 
 
 
 
 
 


